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Protokół nr 10-08/2015 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 17 czerwca 2015 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
 
Komisja obradowała w 4-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna Żaneta Geryk 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Następnie na prośbę Pani Dyrektor Marioli Paluch, Przewodnicząca Komisji 
poinformowała o następujących zmianach w porządku posiedzenia: 

1) uzupełnieniu porządku o następujące projekty uchwał: 
• w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego na zajęcia do Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej w 
Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej prze Gminę 
Miasta Gdańska 
 

• w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego na zajęcia do Pałacu Młodzieży w Gdańsku, placówki 
opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej prze Gminę Miasta Gdańska 

 
• w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji do Bursy Gdańskiej imienia 

Ireny Sendlerowej z siedzibą przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52 w 
Gdańsku 
 

2) przeniesienie na sierpień tematu „Podsumowanie roku szkolnego 
2014/2015” 
 

 
Uwzględniając powyższe zmiany porządek posiedzenia przedstawiał się 
następująco: 
1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 334 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk nr 333 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia  
„Na Bursztynowym Szlaku” Szkole Podstawowej Nr 11 w Gdańsku,  
przy ul. Stryjewskiego 28 – druk nr 335 
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4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Gdańskiego 
Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej 
prowadzonej prze Gminę Miasta Gdańska – druk nr 343 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Pałacu Młodzieży 
w Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej prze Gminę 
Miasta Gdańska – druk nr 342 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji 

do Bursy Gdańskiej imienia Ireny Sendlerowej z siedzibą przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52 w Gdańsku – druk nr 346 

 
7. Stan przygotowań do „Akcji lato” 

 
8. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 334 
 
Druk nr 334 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Inspektor w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Kto jest inicjatorem wymiany młodzieży polskiej i rosyjskiej? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastepca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
W ramach projektów unijnych szkoła współpracuje z różnymi państwami. Co roku 
są takie wymiany z różnymi placówkami.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek komisji 
A czy wiadomo z jakim miastem w Rosji jest ta wymiana? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastepca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z Kaliningradem.   
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Chcę zapytać o pomniejszenie kwoty 190 tys. zł.na szkołę niepubliczną przez 
inwestorów, jaki jest powód? 
 
Pani Agnieszka Rawa – Inspektor w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Szacunkowy koszt tego zadania jest niższy w związku z tym udział inwestora 
zostanie obniżony proporcjonalnie jak udział miasta Gdańska.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Domniemam, że inwestorem jest szkoła niepubliczna, dlatego byłem ciekawy 
dlaczego miasto Gdańsk nie korzysta z tej ulgi. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Musimy dokładać 30% do ZITu więc jeżeli to jest gdzieś na granicy i dzieje się to z 
placówką niepubliczną, wówczas dzielimy się i zyskiem i kosztami.  
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/70/70/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk nr 333 

 
Druk nr 333 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Pani Agnieszka Rawa – Inspektor w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/71/71/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 
     PUNKT 3 
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Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia  
„Na Bursztynowym Szlaku” Szkole Podstawowej Nr 11 w Gdańsku,  
przy ul. Stryjewskiego 28 – druk nr 335 
 
Druk nr 335 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja się wstrzymam od głosu, bo jestem przeciwny nadawania imion patronów 
bezimiennych placówkom, gdzie jest wychowanie. Osoba patrona powinna być dla 
uczniów drogowskazem pewnych wartości. Tak samo uważałem za chybiony pomysł 
nadanie szkole imienia „zasłużonych ludzi morza” i do dnia dzisiejszego ta szkoła 
nie ma patrona. To nie jest coś co mogłoby być dla młodych ludzi drogowskazem. 
Wstrzymam się od głosu bo szanuję wybór społeczności lokalnej, ale wolę 
wskazywanie na konkretną osobę jako patrona szkoły.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
„Na bursztynowym szlaku” to jest temat i dla polonisty, i dla historyka, i dla 
plastyka, buduje tożsamość regionalną, nazwa wiąże się w lokalizacją szkoły.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek komisji  
Przede wszystkim szanuję wybór szkoły i z tego względu zagłosuję na „tak”, ale 
zgadzam się, że niekoniecznie musi być patron szkoły, myślę, że imię szkoły, które 
w jakimś sensie łączy się z lokalizacją szkoły, z historią szkoły może pełnić równie 
ważne wartości i może być równie silną motywacją do poznawania kultury historii, 
do nauki.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/72/72/2015 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Gdańskiego Ośrodka 
Kultury Fizycznej w Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej 
prowadzonej prze Gminę Miasta Gdańska – druk nr 343 

 
Druk nr 343 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferowała projekt uchwały.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/73/73/2015 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 

     PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego na zajęcia do Pałacu Młodzieży w 
Gdańsku, placówki opiekuńczo-wychowawczej prowadzonej prze Gminę Miasta 
Gdańska – druk nr 342 
 
Druk nr 342 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferowała projekt uchwały.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/74/74/2015 – załącznik nr 13 do protokołu.  
 

     PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia kryteriów rekrutacji do 
Bursy Gdańskiej imienia Ireny Sendlerowej z siedzibą przy ul. Podwale 
Staromiejskie 51/52 w Gdańsku – druk nr 346 
 
Druk nr 346 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferowała projekt uchwały.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 

Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Przy naborze do przedszkoli zwróciliśmy się do prezydenta miasta o zaostrzenie 
kryteriów, wspólnie doszliśmy do wniosku, że pierwsza strona PITu ma być 
przedkładana do wglądu. Wydawało mi się, że ta zmiana dotyczy wszystkich 
przedszkoli, a okazało się, że to dotyczy szkół, może warto by było rozszerzyć to o 
przedszkola.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nie możemy takich rzeczy robić, miało to miejsce od zerówki wzwyż bo jest 
rejonizacja, natomiast odnośnie przedszkoli dopiero w tej chwili zadaniem 
własnym gminy będzie konieczność przyjęcia każdego dziecka od 3 do 5 roku życia. 
Jest zasada, że dziecko z Gdańska ma pierwszeństwo ale na dzień dzisiejszy my 
płacimy za 500 naszych dzieci, które znajdują się w przedszkolach ościennych miast 
i dokładnie tyle mamy w naszych przedszkolach więc bilans jest na 0. 4-latki 
niestety nie poszły do przedszkoli pomimo, że trzymaliśmy dla nich miejsca, stąd 
nie można mówić o tym, że nie było miejsc w przedszkolach. Będzie na pewno 
rekomendacja GRO żeby nie tworzyć zespołów szkolno – przedszkolnych i nie 
zostawiać samych podstawówek.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Gdyby można było otrzymać analizę komisji, która jeździła po szkołach i 
sprawdzała warunki przedszkolne. Jeżeli analiza będzie jednoznacznie mówiła, 
żeby iść w tym kierunku, to musimy szybko reagować. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Oczywiście.  

 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 10-08/75/75/2015 – załącznik nr 15 do protokołu 

 
 
     PUNKT 7 
Stan przygotowań do „Akcji lato” 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Cała oferta wakacyjna jest na stronie miasta od poniedziałku. W całej Polsce nie 
ma takiej oferty jak jest w Gdańsku. W stosunku do ubiegłego roku jest o 1000 
godzin więcej zajęć. Zebraliśmy też ofertę, którą robią placówki nieoświatowe np. 
Hewelianum, GAK. W niektórych placówkach mamy te terminy poza początkiem  
lipca, natomiast jest to duża trudność i uzupełniliśmy  o GOKF, który ma ofertę 
przez całe dwa miesiące oraz np. MOSiR. Również Pałac Młodzieży, natomiast ma 
na dzień dzisiejszy w ramach swoich środków ponieważ jest to placówka 
nieferyjna. Mają na dzień dzisiejszy ok. 70 osób na tzw. liście rezerwowej ale 
różnica polega na tym, że to nie jest „akcja lato”, tylko to są półkolonie, w których 
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obowiązują zupełnie inne reguły. Na stronie zebranie są wszystkie informacje z 
placówek, które cokolwiek robią dla dzieci i młodzieży w okresie wakacyjnym.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy są to wszystko zajęcia bezpłatne? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nasze oświatowe placówki nie pobierają złotówki, natomiast w Pałacu Młodzieży są 
półkolonie i tam są pobierane pieniądze. Podobną formułę ma tylko Kraków, a 
reszta dużych miast w ogóle nie zajmuje się organizacją wypoczynku dla dzieci.  
 
Pan Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji 
Muszę stwierdzić ze smutkiem, że w roku znowu zrobiło się głośno wokół Pałacu 
Młodzieży, a to za sprawą gigantycznych kolejek na zapisy. Media skupiły się na tej 
całonocnej kolejce, nad tym, że miejsc było dużo mniej niż chętnych. Wydaje mi 
się, że w jakiś sposób te zapisy zostały źle przygotowane. Ta formuła półkolonii 
cieszy się takim zainteresowaniem, że można by było o nią rozszerzyć ofertę 
miasta. Czy wydział w jakikolwiek sposób komunikował się z Pałacem Młodzieży 
żeby tym razem uniknąć szumu medialnego przy zapisach? Czy nie można by było 
wprowadzić zapisów przez Internet?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Rozmawialiśmy z panią dyrektor i przed, i po rekrutacji, natomiast uważam, że 
półkolonie, czy akcja lato powinny być ofertami dla najuboższych. Jeżeli chodzi o 
formę elektroniczną proceduralnie taka formuła rodzi bardzo dużo 
niebezpieczeństw. Rekrutacja jest po stronie Pałacu, wielokrotnie się spotykaliśmy 
i wypracowywaliśmy to, co dało się wypracować. Było spotkanie z radami rodziców 
miesiąc temu i wszyscy byli zgodni, że chcą mieć zajęcia różnego typu w miejscach 
zamieszkania. To jednak nie jest możliwe w obecnej formule.  
 
Pani Alina Molska – ZNP Gdańsk 
Czy pracują te zespoły, które miały być kiedyś powołane w związku z Pałacem 
Młodzieży? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nikt nie zgłosił się do pracy więc my kontaktujemy się z panią dyrektor, natomiast 
na nasze pytanie nikt się nie zgłosił.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Sprawy bieżące: 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Ponieważ docierały do mnie rożne sygnały w sprawie konkursu na dyrektora szkoły 
nr 85, czy  może nam pani przybliżyć szczegóły np. ile było kandydatów? 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Na ul. Stolema są 3 kandydatury,  na gimnazjum nr 12 jest 6 wniosków, na Bursę 1 
wniosek, na schronisko młodzieżowe 1. Podczas konkursu otworzymy koperty, 
następnie te osoby zaprezentują się, potem komisja głosuje i podejmuje decyzję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Jeżeli chodzi o nowego dyrektora, czy są jakieś wytyczne co do pracy, np. jeśli 
chodzi o współpracę z radami? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nowy dyrektor będzie pracował według swojego stylu.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Mam prośbę, żeby przesłać nam dokładne informacje kiedy odbędą się te konkursy, 
bo jestem nimi zainteresowany. Żałuję, że prezydent nie skorzystał z propozycji 
komisji edukacji i nie powołał żadnego przedstawiciela Rady Miasta do składu 
komisji konkursowej.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Wiem, że zmieniły się przepisy w trybie konkursowym i państwo radni nie mogą w 
tych komisjach brać udziału.  
 
 
Korespondencja: 
 
Przewodnicząca Komisji zasygnalizowała o następującej korespondencji: 
 

• Od Rady Rodziców Żłobka nr 5 do Gdańskiego Zespołu Żłobków z prośbą o 
przedstawienie powodów odwołania kierownika żłobka.  

 
Ponieważ Pani Mariola Paluch nie mogła udzielić żadnych informacji w tej sprawie, 
ustalono poczekać na wyjaśnienia GZŻ.  
 
Nie było więcej spraw bieżących i korespondencji. Przewodnicząca Komisji 
podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 17:10.  
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
        Rady Miasta Gdańska 
 
            Dr Żaneta Geryk 
 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 


